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Accounting

Are you clear on climate reporting?

Climate change is driving broader stakeholder scrutiny of financial reporting, with regulators,
investors and the public focusing on how organizations report on climate-related matters – such
as net-zero commitments. And they are demanding clarity about climate.

That’s why KPMG has launched its Clear on climate reporting hub to provide insights and
guidance to help organizations and their stakeholders understand how to be clear on climate in
financial reporting.

The hub includes:
A talkbook – high-level guidance on the actions organizations need to take;
A digital guide answering key accounting questions about emissions and green
schemes;
FAQs to help identify the potential financial statement impacts;
Videos and podcasts that explore the issues further – including by sector; and
Insights on the latest developments, including new proposed illustrative examples from
the IASB.

Covering key reporting issues companies are facing, the Clear on climate reporting hub is the
first place organizations should go when considering how to clearly explain to investors and
stakeholders the financial implications of climate-related matters. The resources will constantly
grow and be regularly refreshed.

Bookmark the Clear on climate reporting hub to keep up to date with our latest insights. 

Global minimum top-up tax | Impairment assessment

Many countries around the world are introducing changes to their local tax laws to implement
the international tax reforms – i.e. a new global minimum top-up tax under Pillar Two. These
changes may impact cash flow projections prepared for impairment testing. Questions have
arisen on whether these changes impact the discount rate.

As you perform your 2024 impairment assessments, you may have a number of practical
questions and our FAQs can help.

Learn more 

Annual improvements process | Targeted amendments

The annual improvements process aims to improve the clarity and internal consistency of IFRS
Accounting Standards. In this volume of improvements, the IASB makes minor amendments to
IFRS 9 Financial Instruments and to a further four accounting standards. The amendments to
IFRS 9 address:
 

A conflict between IFRS 9 and IFRS 15 Revenue from Contracts with Customers over
the initial measurement of trade receivables; and
How a lessee accounts for the derecognition of a lease liability under IFRS 9.

The amendment on trade receivables may require some companies to change their accounting
policy.

Find out more 

Hyperinflationary presentation currency | Proposed amendments to IAS
21

There is currently no specific guidance for translating an organization’s financial statements
from a non-hyperinflationary functional currency into a hyperinflationary presentation currency.
This scenario arises when an organization presents its financial statements in a
hyperinflationary currency but has:
 

A non-hyperinflationary functional currency; or
A foreign operation with a non-hyperinflationary functional currency.

The IASB proposes to amend IAS 21 The Effects of Changes in Foreign Exchange Rates to
clarify that an organization uses the closing rate when translating all the financial statement
amounts (including comparatives) into its presentation currency in these circumstances.

The deadline for responses to the IASB is November 22, 2024.

Read more 

IFRS 19 | Catch-up proposals

Following the publication of IFRS 19 Subsidiaries without Public Accountability: Disclosures, the
IASB is proposing further ‘catch-up’ amendments to the standard.

Because of the timing of IFRS 19’s publication, disclosure requirements in several new or
amended IFRS Accounting Standards were included without reductions. These catch-up
amendments propose to reduce the relevant disclosure requirements for the standards
concerned, most notably IFRS 18 Presentation and Disclosure in Financial Statements.

The deadline for responses to the IASB is November 27, 2024.

Get the insights

Responses to consultations | KPMG comments

KPMG has submitted the following responses to recent consultation: International Accounting
Standards Board | Business Combinations – Disclosures, Goodwill and Impairment – Proposed
amendment to IFRS 3 and IAS 36.

Back to top
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Comptabilité

Information relative aux changements climatiques : Tout est-il clair pour
vous?

En raison des changements climatiques, l’information financière fait l’objet d’une surveillance
accrue par les parties prenantes, alors que les organismes de réglementation, les investisseurs
et le public accordent de plus en plus d’importance à la façon dont les organisations rendent
compte des questions liées aux changements climatiques, comme les engagements en matière
de carboneutralité. Et ils exigent de la clarté sur les questions liées aux changements
climatiques.

C’est pourquoi KPMG a lancé sa plateforme sur les changements climatiques, Clear on climate
reporting, qui fournit des conseils et des directives pour aider les organisations et leurs parties
prenantes à comprendre comment présenter clairement l’information financière sur les
changements climatiques.

La plateforme comprend :
un cahier de discussion (en anglais) contenant des directives générales sur les mesures
que les organisations doivent prendre;
un guide numérique (en anglais) répondant aux principales questions comptables sur
les mécanismes d’échanges de droits d’émission;
une foire aux questions visant à aider à identifier les répercussions possibles sur les
états financiers;
des vidéos et des balados qui explorent les enjeux plus en profondeur, y compris par
secteur;
des renseignements sur les plus récents développements, y compris les nouveaux
exemples illustratifs proposés par l’IASB (en anglais).

La plateforme Clear on climate reporting couvre les principaux enjeux auxquels les sociétés
sont confrontées. C’est elle que vous devriez consulter en premier lieu pour expliquer
clairement aux investisseurs et aux parties prenantes les répercussions financières des
questions liées aux changements climatiques. De nouvelles ressources y seront constamment
ajoutées et elles seront régulièrement actualisées.

Ajoutez la plateforme Clear on climate reporting à vos favoris pour vous tenir au fait de nos
dernières analyses.

Impôt minimal complémentaire mondial | Évaluation de la dépréciation

De nombreux pays du monde apportent des modifications à leurs lois fiscales locales afin de
mettre en œuvre les réformes fiscales internationales, c.-à-d. un nouvel impôt minimal
complémentaire mondial en vertu du Pilier Deux. Ces changements peuvent avoir une
incidence sur les projections de flux de trésorerie préparées aux fins des tests de dépréciation.
Des questions ont été soulevées quant à l’incidence de ces changements sur le taux
d’actualisation.

Dans le cadre de vos évaluations de la dépréciation pour 2024, vous pourriez avoir un certain
nombre de questions pratiques, et notre foire aux questions peut vous aider à y répondre.

En savoir plus (en anglais)

Processus d’améliorations annuelles | Modifications ciblées

Le processus d’améliorations annuelles vise à améliorer la clarté et la cohérence interne des
normes IFRS de comptabilité. Les modifications apportées à l’IFRS 9 portent sur :
 

un conflit entre l’IFRS 9 et l’IFRS 15, Produits des activités ordinaires tirés de contrats
conclus avec des clients, relativement à l’évaluation initiale des créances clients;
la façon dont un preneur comptabilise la décomptabilisation d’une obligation locative en
vertu de l’IFRS 9.

La modification concernant les créances clients peut obliger certaines sociétés à modifier leur
méthode comptable.

En savoir plus (en anglais)

Monnaie de présentation d’une économie hyperinflationniste | Projet de
modification de l’IAS 21

À l’heure actuelle, il n’existe pas de directives spécifiques pour convertir les états financiers
d’une organisation dont la monnaie fonctionnelle n’est pas celle d’une économie
hyperinflationniste dans une monnaie de présentation qui est celle d’une économie
hyperinflationniste. Ce scénario se produit lorsqu’une organisation présente ses états financiers
dans une monnaie d’une économie hyperinflationniste, mais :
 

que sa monnaie est une monnaie fonctionnelle qui n’est pas celle d’une économie
hyperinflationniste; ou
qu’elle a un établissement à l’étranger dont la monnaie fonctionnelle n’est pas celle
d’une économie hyperinflationniste.

L’IASB propose de modifier l’IAS 21, Effets des variations des cours des monnaies étrangères,
afin de clarifier le fait qu’une organisation utilise le cours de clôture lorsqu’elle convertit tous les
montants de ses états financiers (y compris à titre comparatif) dans la monnaie de présentation
dans ces circonstances.

La date limite de réception des commentaires par l’IASB est le 22 novembre 2024.

En savoir plus (en anglais)

IFRS 19 | Propositions de rattrapage

À la suite de la publication de l’IFRS 19, Filiales n’ayant pas d’obligation d’information du public
: Informations à fournir, l’IASB propose d’autres modifications de « rattrapage » à la norme.

En raison de la date de la publication de l’IFRS 19, les obligations d’information dans plusieurs
normes de comptabilité IFRS nouvelles ou modifiées ont été incluses sans réduction. Ces
modifications de rattrapage visent à réduire le nombre d’obligations d’information pertinentes
pour les normes visées, plus particulièrement l’IFRS 18, Présentation et information à fournir
dans les états financiers.

La date limite de réception des commentaires par l’IASB est le 27 novembre 2024.

Accédez aux informations (en anglais)

Réponses aux consultations | Commentaires de KPMG

KPMG a soumis les réponses suivantes à la suite d’une récente consultation du Conseil des
normes comptables internationales (International Accounting Standards Board) | Business
Combinations – Disclosures, Goodwill and Impairment – Proposed amendment to IFRS 3 and
IAS 36.

Haut
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